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1. Vastaajan tiedot *

Etunimi Heikki

Sukunimi Mannila

Sähköposti heikki.mannila@aka.fi

Organisaatio Suomen Akatemia

2. Mitä seuraavista työryhmän ratkaisuvaihtoehdoista pidätte toimivimpana?(vaihtoehdot esitetty laajemmin liitteenä
olevan raportin luvussa 5, s. 90) *

Kokonaisuudistus

3. Perustelut valittuun ratkaisuvaihtoehtoon

Esitetyistä vaihtoehdoista Akatemia pitää kokonaisuudistusta on kannatettavana. Rahapelitoiminnan tuottojen 
käyttökohteet on nykyisin mm. arpajaislain 17 a §:n jakosuhdetta koskevalla määräyksellä siten kytketty toisiinsa, 
että osittainen uudistus, jossa kaikkien voittovarojen käyttäjien asemaa ei tarkasteltaisi, olisi todennäköisesti 
vaikeasti toteutettavissa. �

Suomen Akatemia rahoittaa laadukasta ja vaikuttavaa tutkimusta. Akatemian rahoituksella toteutettavat hankkeet 
ovat monivuotisia, jolloin niistä valtiolle aiheutuvat menot toteutuvat usean vuoden kuluessa. Sitoutuminen 
rahoitukseen tapahtuu käyttämällä valtion talousarviossa vuosittain osoitettavaa myöntövaltuutta. �

Tutkimushankkeen kustannusten toteutuessa Akatemian osuus niistä maksetaan vuosittaisesta talousarvion 
määrärahasta. Tähän tarkoitukseen varoja on osoitettu tutkimusmäärärahamomentilla 29.40.51 ja Veikkauksen 
voittovarojen momentilla 29.40.53.1. Akatemian määrärahojen käyttö pohjautuu siis aikaisempina vuosina 
eduskunnan myöntämästä valtuudesta tehtyihin päätöksiin. �

Tehtävä uudistus ei saa johtaa Suomen Akatemian rahoituksen heikkenemiseen. Uudistuksessa on otettava 
lähtökohdaksi tutkimuksen osalta, että tulevaisuuden rahoitusmahdollisuudet säilyvät vähintään nykytasolla eivätkä 
kärsi uudistuksesta, jossa kyse on Akatemian kohdalla perimmiltään rahoituslähteiden järjestelystä.  �

Pitemmällä aikajänteellä yleiskatteellisuus on hyvä tavoite. Kaikkia osapuolia koskevat suhteet voidaan 
todennäköisesti parhaiten ratkaista ottamalla lähtökohdaksi kokonaisuudistus ja varaamalla sen valmisteluun 
riittävästi aikaa ja voimavaroja, mihin viitannee raportin ehdotus aikatauluksi vuonna 2024. �


